

АННОТАЦИЯ

Мотивационный профиль работающих женщин с различной степенью выраженности ролевого конфликта / Виктория Игоревна Мастович; Факультет философии и социальных наук, Кафедра психологии; науч. рук. Ю.С. Смирнова.

Объект исследования – ролевые конфликты.

Предмет исследования – мотивационный профиль работающих женщин с различной степенью выраженности ролевого конфликта.

Цель исследования – охарактеризовать мотивационный профиль работающих женщин с различной степенью выраженности ролевого конфликта.

В работе определены основные особенности ролевых конфликтов работающих женщин: чувство вины перед семьей; отсутствие поддержки и одобрения со стороны значимых других людей; ощущение, что реализация рабочих ролей мешает выполнению семейных и наоборот; построение ролевой иерархии; тип ролевой ориентации женщин. Охарактеризована специфика трудовой мотивации женщин, переживающих ролевой конфликт.

Ключевые слова: ролевой конфликт, ролевой конфликт работающей женщины, семейные роли, рабочие роли, ролевая ориентация, иерархия ролей, трудовая мотивация, мотивационный профиль.

ABSTRACT

Motivational profile of working women with varying degrees of role conflict / Victoria Igorevna Mastovich; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Psychology; research supervisor Y.S. Smirnova.

Object of the research – role conflicts.

Subject of the research – motivational profile of working women with varying degrees of role conflict .

The purpose of the research – to characterize the motivational profile of working women with varying degrees of role conflict.

The research identifies the key features of the role conflict of working women: guilt before the family; lack of support and approval from significant others; feeling that the implementation of job roles prevent fulfillment of the family roles and vice versa; building of role hierarchy; type of role orientation of women. The specificity of work motivation of women experiencing role conflict is also described in this paper.

Keywords: role conflict, role conflict of working woman, family roles, working roles, role orientation, the hierarchy of roles, work motivation, motivational profile.